
ZÁPIS 

Podvýbor pro podnikatelské prostředí, 19. 4. 2023, Jiří Hájek – předseda 

Za podvýbor byli přítomni: Jiří Hájek (předseda), Viktor Vojtko (místopředseda podvýboru), Josef Flek, 

Hana Naiclerová 

Hosté:  

- MPO: Pavel Vinkler 

- AMSP: Jaroš, Svobodová  

- FBW: Musil, Krajíček 

- FBN: David, Pavel, Hanka 

 

Vinkler, MPO 

- Představil, co ministerstvo v posledních letech udělalo pro RF  - např: 

o Zavedení registru pro RF: V registru 1200 firem 

o Podpůrné nástroje (např. programy Záruka a Expanze)  

o Rozšíření národní ceny kvality i pro rodinné firmy (již 3. ročník) 

 

Jaroš, Svobodová AMSP 

- Představení aktivit AMSP, včetně konference CZ-SK rodinných firem 

 

Libor Musil a David Krajíček, FBW 

- Nastínění situace rodinného podnikání v ČR (např. jsme 1 ze 4 zemí v Evropě s definicí, ale chybí 

zákon o rodinném podnikání, 44k firem vlastněných 1 os ve věku 65 let a více, apel na další 

podporu rodinného podnikání – RF jsou „národní zlato“ a mají významný ekonomický přínos pro 

české hospodářství  

- Představení FBW 

 

David Piškanin, FBN 

- Navázání na předchozí řečníky v představení důležitosti rodinných firem (představení základních 

statistik o přínosu rodinných firem v ČR i zahraničí – zaměstnanost, HDP) 

- Prezentoval 4 body přinesené našimi členy  

1) zákonné ustanovení definice Rodinného podniku (a její legislativní rozvoj dále) + zavedení / 

podpora přehledných nástrojů finanční podpory českých rodinných podniků. 

2) čerpání dotací - lze zjednodušit a zpřístupnit dotační programy a mít vyšší míru důvěry vůči 
podnikatelům /v našem případě rodinným firmám? 

3) daňové zohlednění zaměstnaneckých akcií 
4) podpora dobrého jména rodinných firem 



 
- v následné diskusi navrhl, že můžeme oslovit naše členy s možností stát se zástupci pro další 

rozpracování zmíněných témat (či jiných) a napomoci s jejich uvedením do praxe 

Reakce podvýboru: 

- všichni přítomní podpořili důležitost RF a projevili snahu se tématu dále aktivně věnovat 

- konkrétně: 

Viktor Vojtků, místopředseda podvýboru 

- Potvrdil, že RF jsou strategickou oblastí pro českou ekonomiku a že by výbor pro 

podnikatelské prostředí měl na tomto tématu výrazně zapracovat.  

- Potvrdil, že jestli bude něco táhnout českou ekonomiku v budoucnu, tak to budou české 

(rodinné) firmy – jakmile nebude v ČR levná pracovní síla, tak nadnárodní korporace 

přesunou svůj kapitál jinam 

- Nabídl se téma rodinných firem osobně podpořit = oceňuje konkrétní body, které jsme 

přinesli 

- Ad zákon o RF: není si jistý, proč je potřeba zákonu a nestačí stávající definice 

Hana Naiclerová 

- Chápe významnost RF a chce jejich činnost podpořit 

 

Josef Flek – vnímá jako důležité zejména 2 body:  

- Podpora RF v získávání kvalitní pracovní síly (vnímá za složité konkurovat nadnárodním 

korporacím) 

- Předávání z generace na generaci 

 

Závěr a další kroky: 

- Do prázdnin 2023 (nejpozději v září) se vytvoří pracovní skupina, která uspořádá kulatý stůl / 

seminář) složená z přítomných zástupců (podvýbor, asociace, MPO) a zaměří se na další podporu 

RF 

 


